
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/2018
z przebiegu XXXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo

odbytej w dniu 22 lutego 2018 r. w godz. od 10.00 do 11.51
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

 radni Rady Miasta i Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Jaraczewo – Stanisław Andrzejczak
 Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
 Skarbnik Gminy - Patrycja Wieruszewska- Dziergaczow
 radca prawny - Marianna Frąckowiak
 kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności
 Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Dziennikarz Gazety Jarocińskiej - Joanna Pera

Proponowany porządek obrad:
   
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII Sesji Rady Miasta i Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVII Sesji Rady Miasta i Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Rady Miasta i Gminy 

Jaraczewo.
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Jarocińskiemu z budżetu Gminy Jaraczewo na 2018 

rok   pomocy  finansowej  z  przeznaczeniem na  realizację  zadania  pn.  "Budowa  ścieżki  rowerowej  
Jaraczewo- Gola".

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2018 rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 2018-

2026.
10.  Podjęcie  uchwały w sprawie  wyodrębnienia  środków finansowych  stanowiących  fundusz  sołecki  w 

budżecie gminy dotyczącym roku 2019. 
11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego gminy Jaraczewo.
12. Przyjęcie informacji z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie w 2017 roku. 
13. Informacje o pracy w organach pozagminnych 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
15. Wolne głosy.
16. Wnioski.
17. Zakończenie sesji.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie z §30 ust. 1Statutu Gminy Jaraczewo obrady XXXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy 
Jaraczewo otworzył  Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 
radnych.
Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnego Zbigniewa Nowaka.
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.

Przed przystąpieniem do punktu 2 przewodnicz\ący rady zapytał, czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesju lub wnioski o 
zmianę. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał proponowany porządek obrad za przyjęty. 



2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII  Sesji Rady Miasta i Gminy.

Przewodniczący Rady stwierdził,   że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z 
protokołem i zwrócił się do Sekretarza rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu. 

Sekretarz  rady  Joanna  Koźlik  poinformowała,  że  po  zapoznaniu  się  z  protokołem  z 
przebiegu XXXVII Sesji odbytej w dniu 18 stycznia 2018 roku nie wnosi uwag.
Radni również nie wnieśli żadnych uwag.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  14 
radnych głosowało „za” przyjęciem p5rotokołu – bez czytania.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVII Sesji Rady Miasta i Gminy.

Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVII  Sesji  odbytej w dniu 18 stycznia 
2018  r.  stanowiące  załącznik  do  niniejszego  protokołu  złożył  Zastępca  Burmistrza  Stanisław 
Andrzejczak. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie z pracy Burmistrza (stanowiące załącznik do niniejszego protokołu)  złożył 
Zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał  sprawozdanie za przyjęte. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Stefan Pawlak wspomniał, iż podczas obecności na tej sali przedstawicieli powiat 
zadał pytanie dlaczego oczekuje się do 6 godzin za przyjęciem na oddział w szpitalu w Jarocinie. 
Wówczas otrzymał odpowiedz, że postarają się tą sprawę wyjaśnić i będzie lepiej, a okazuje się, że 
jest jeszcze gorzej. 
Radny  Pawlak  prosił  również  o  interwencje  w  sprawie  uruchomienia  dyżurów  nocnych  (w 
niedziele) jednej z aptek w Jarocinie, a tych aptek jest 14 ( w gazecie była informacja, że to się im 
nie opłaca). Uważa, że tak być nie może. 

Radna Ilona Smolarek zwróciła się do Przewodniczącego Rady, dlaczego nie zaproszono na 
posiedzenie  Komisji  w  dniu  20  lutego  br.  przedstawicieli  powiatu  w  sprawie  budowy ścieżki 
rowerowej  Jaraczewo- Gola. Była mowa na ten temat 3-4 lata.  Prosiliśmy w ostatnim roku, żeby 
zaprosić przedstawicieli powiat  i jeszcze rozmawiać, i targować się co do ceny, a jednak tak się nie 
stało. 

W odniesieniu do wypowiedzi radnego Stefana Pawlaka w sprawie dyżurów nocnych aptek 
radny  Edmund  Kowalczyk   poinformował,  iż  rozmawiał  z  Wicestarosta   w  tej  sprawie  i  też 
otrzymał  odpowiedz, że nie opłaca się (ekonomii  nie da się przeliczyć na zdrowie)
Oznajmił również, iż  zdaje sobie sprawę z tego, że Starosta  ze względu na obowiązki nie może 
być ciągle obecny na naszych sesjach,  ale powinien wydelegować swoich przedstawicieli  i  być 
może pewne sprawy byłyby wyjaśnione.   

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sprostowania  oczywistej  omyłki  pisarskiej  w  uchwale 
Rady Miasta i Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na 
ekranie) omawiany był na posiedzeniu  połączonych komisji.. i zwrócił się do przewodniczących 
poszczególnych komisji  o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 



poinformował, że projekt powyższej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 20 
lutego br. i zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw Socjalnych  poinformowała,  że  Komisja  na 
posiedzeniu w dniu  20 lutego br.  po udzielonych wyjaśnieniach przedłożony projekt niniejszej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że  Komisja na posiedzeniu w dniu 20 lutego 
br. przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała   pozytywnie (radny Zbigniew Nowak nieobecny 
na posiedzeniu),. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  14 
radnych głosowało "za" podjęciem tej uchwały (radny Zbigniew Nowak nieobecny na sesji). 
Uchwała nr XXXVIII/210/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7. Podjęcie  uchwały  w sprawie udzielenia Powiatowi Jarocińskiemu z budżetu  Gminy 
Jaraczewo na 2018 rok pomocy finansowej z  przeznaczeniem na realizację zadania 
pn.: „Budowa ścieżki rowerowej Jaraczewo- Gola”,

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na 
ekranie) omawiany był na posiedzeniu  połączonych komisji..

Przed   przystąpieniem  do  przedstawienia  stanowiska  poszczególnych  Komisji 
Przewodniczący Rady udzielił głosu następującym osobom:

Radny  Sławomir  Gruchała  poinformował,  że  na  budowę  ścieżki  rowerowej  mamy 
zabezpieczone  środki w budżecie gminy  i wiadomo, że w przypadku gdyby uchwała nie została 
podjęta, te pieniądze  trafią w nadwyżkę budżetową. W związku z powyższym zapytał, czy w tym 
przypadku   jest   wskazany  konkretny  cel   ich  przeznaczenia.  Chciałby,  żeby  radni  wiedzieli 
odpowiedz przed głosowaniem nad  uchwałą

Radna Ilona Smolarek zwróciła się z prośbą do radnych  o udzielenie  pomocy finansowej 
Powiatowi Jarocińskiemu  w kwocie 465.300,00 zł   na realizacje  zadania pn." Budowa ścieżki 
rowerowej Jaraczewo- Gola", która w pełni oczekiwań  przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa 
uczestników  ruchu,  szczególnie  pieszych  i  rowerzystów.  Uważa  ,  że  nie  powinniśmy 
zaprzepaszczać  tej   inwestycji,  ponieważ  może  potrwać  wiele  następnych  lat  żeby  ta  ścieżka 
powstała. 

Radna Renata Roszak poparła wypowiedź radnej Ilony Smolarek. Przypomniała, że kilka 
miesięcy temu na sesji były rozmowa w sprawie powiatu, że nie inwestują w Gminę Jaraczewo 
tylko i pozostałych gminach. Przyjechali i były rozmowy o ścieżce rowerowej ,i pierwsze myśli 
były takie, żeby się zgodzić a teraz są jakie dyskusji "po kątach, żeby nie". Prosiła o pozytywne 
głosowanie. 

Radny Tadeusz Pera poinformował, że początkowo głosował za budową ścieżki ale  w tej 
chwili jest możliwość, że te pieniądze można przeznaczyć na lepszy cel. .  Zaznaczył, że Panie 
radne Ilona Smolarek i Renata Roszak wiedzą doskonale jaka jest sytuacja lokalowa w szkole w 
Górze   ( w jakich warunkach uczą się dzieci). Uważa, że są rzeczy ważne i ważniejsze i dlatego 
będzie  jego głos będzie przeciwny w głosowaniu nad tą uchwałą,. 

Radna Renata Roszak odpowiedziała radnemu Tadeuszowi Perze, że do szkoły powiat na 
pewno nie dołoży pieniędzy a do ścieżki chce dołożyć. 

Radny Edmund Kowalczyk poinformował,  że  będzie  głosował  za   udzieleniem pomocy 
finansowej. Rozumie też wypowiedz radnego Tadeusza Pery ale uważa, że nie powinniśmy burzyć 
tego budżetu, po to go  ustaliliśmy, żeby go realizować. 

Odpowiadają na pytanie radnego Sławomira Gruchały  na jaki cel  zostałyby skierowane 
pieniądze gdyby uchwała nie została podjęta (465.300,00zł)  zastępca Burmistrza poinformował, że 
te pieniądze w pierwszej kolejności  byłyby zaproponowane na budowę dwóch sal lekcyjnych w 
Szkole Podstawowej w Górze. Takie jest zapewnienie ze strony  Burmistrza Strugały. 

W  tym  momencie  Przewodniczący  Rady  udzielił  również  głosu  sołtysowi  wsi  Gola 



Bartoszowi Banaszakowi.
Sołtys  wsi  Gola  oznajmił,  że  od  dwóch  lat  walczymy  z  tą  ścieżką,,  "to  my"  byliśmy 

inicjatorem spotkania ze starostwem ,  "to my" prosiliśmy  o to, żeby ta ścieżka wspólnymi siłami 
powstała,  :"to wy" trzykrotnie   głosowaliście   za tym, żeby ta ścieżka przechodziła.  Natomiast 
czwarty raz, gdy dochodzi do momentu kiedy te pieniądze "chcemy wydać" robi  się  niepotrzebne 
zamieszanie. Aczkolwiek jest to decyzja radnych i radni zadecydują  jak te środki zostaną wydane. 
Ponadto zapytał jakie jest stanowisko Burmistrz w sprawie tej ścieżki ponieważ nie jest mu znane.

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Tadeusza Pery sołtys wsi Gola potwierdził, że szkoła 
jest ważna,- być może było trzeba  pomyśleć kilka  miesięcy wcześniej , zanim rozdaliśmy  szkołę 
w Goli (nie byłoby takich wydatków). 

Na tym dyskusje zakończono. 
Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o 

stanowisko do projektu powyższej uchwały (z posiedzenia Komisji). 
Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 

poinformował,  że  na  posiedzeniu  w  dniu  20  lutego  br.  Komisja  projekt  powyższej  uchwały 
zaopiniowała większością głosów pozytywnie (3 "za", 1 głos "przeciwny", 1 głos "wstrzymujący").
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw Socjalnych  poinformowała,  że  Komisja  na 
posiedzeniu w dniu 20 lutego br. przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała większością 
głosów pozytywnie (3 "za", 2 głosy "przeciwne"). 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 20 lutego br 
przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała 1 głosem "przeciw", 1 głos "wstrzymujący" (radny 
Zbigniew Nowak nieobecny na posiedzeniu).

Rada przystąpiła do głosowania  nad projektem niniejszej uchwały.
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  w  głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  8 
radnych głosowało "za" podjęciem tej  uchwały,  6 głosów "przeciwnych" (  radni:  Tadeusz Pera, 
Sławomir  Gruchała,  Ryszard  Józefiak,  Joanna  Koźlik,  Roman  Skrzypczak,  Stefan  Pawlak).  .  
Uchwała Nr XXXVIII/211/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 22018 rok.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na 
ekranie) omawiany był na posiedzeniu  połączonych komisji i zwrócił się do przewodniczących 
poszczególnych komisji  o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że Komisja proponowane zmiany w budżecie gminy przeanalizowała na posiedzeniu 
w dniu  20  lutego br.  i  po  analizie  przedłożony projekt  tej  uchwały zaopiniowała  jednogłośnie 
pozytywnie.
Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała,  że po analizie  i 
udzielonych Komisja na posiedzeniu w dniu 20 lutego br. przychyliła się do proponowanych zmian 
i przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że proponowane w przedłożonym projekcie 
powyższej uchwały zmiany w budżecie gminy Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 20 
lutego br. i po udzielonych wyjaśnieniach nie wniosła uwag.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  14 
radnych głosowało "za" podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXVIII/212/2018 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Jaraczewo na lata 2018- 2026.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na 



ekranie) omawiany był na posiedzeniu  połączonych komisji i zwrócił się do przewodniczących 
poszczególnych komisji  o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że  na  posiedzeniu  w dniu  20  lutego br.  Komisja  przedłożony projekt  niniejszej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała,  że Komisja   po 
analizie  na  posiedzeniu  w  dniu  20  lutego  br.  przedłożony  projekt  tej  uchwały  zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 20 lutego 
br. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu niniejszej uchwały.

Wobec braku uwag rada przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  14 
radnych głosowało "za" podjęciem niniejszej uchwały.  Uchwała Nr XXXVIII/213/2018 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyodrębnienia  środków  finansowych  stanowiących 
fundusz sołecki w budżecie gminy dotyczącym roku 2019.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na 
ekranie) omawiany był na posiedzeniu  połączonych komisji i zwrócił się do przewodniczących 
poszczególnych komisji  o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt niniejszej uchwały został omówiony na posiedzeniu w dniu 20 lutego br. i  
po analizie Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw Socjalnych  poinformowała,  że  przedłożony 
projekt tej uchwały Komisja  przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 20 lutego br. i po udzielonych 
wyjaśnieniach został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 20 lutego 
br.  nie  wniosła  uwag  do  przedłożonego  projektu  niniejszej  uchwały  i  został  zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie (radny Zbigniew Nowak nieobecny na posiedzeniu).

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  14 
radnych  głosowało  "za"  jej  podjęciem.  Uchwała  Nr  XXXVIII/214/2018  stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu. 

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Jaraczewo.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na 
ekranie) omawiany był na posiedzeniu  połączonych komisji i zwrócił się do przewodniczących 
poszczególnych komisji  o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt przedłożonej niniejszej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji 
w dniu 20 lutego br.. Komisja zapoznała się również z uwagą złożoną do projektu tej uchwały,  
podczas wyłożenia do publicznego wglądu. Stanowisko radni podejmą indywidualnie w głosowaniu 
nad uchwałą. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty poinformowała, że projekt  powyższej uchwały został omówiony 
na posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego br. Komisja zapoznała się również z uwagą złożoną do 
projektu  tej  uchwały,  podczas  wyłożenia  do  publicznego  wglądu..  Stanowisko  radni  podejmą 
indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożony projekt niniejszego Studium 
został omówiony  na posiedzeniu Komisji w dniu 20 lutego br. Komisja zapoznała się również z  



uwagą  złożoną do projektu, podczas wyłożenia do publicznego wglądu. Stanowisko radni podejmą 
indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad  nieuwzględnieniem złożonej uwagi 
do projektu Studium , podczas wyłożenia do publicznego wglądu. 
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  radnych  i  13 
radnych  głosowało  "za"  nieuwzględnieniem  zgłoszonej  uwagi,  1  głos  "wstrzymujący"  (radny 
Tadeusz Pera).

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały (z 
nieuwzględnioną złożoną uwagą).
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  14  rodnych  i  13 
radnych głosowało  "za"  podjęciem niniejszej  uchwały ,  1  głos  "wstrzymujący"  (radny Tadeusz 
Pera). Uchwała Nr XXXVIII/215/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował   wykonawcy Studium  p. Konradowi Borowskiemu i 
kierownikowi referatu "R" p. Mariuszowi Czabańskiemu za przygotowanie tego dokumentu. 

W tym momencie Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach  

12. Przyjęcie  informacji  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w 
Jaraczewie w 2017 roku.

Na prośbę Przewodniczącego Rady Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Jaraczewie Bernadeta Sołtysiak przedstawiła  kolejno zagadnienia jakie  realizował  ośrodek w 
2017  roku,  natomiast  szczegółowe  sprawozdanie  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu. 
Sprawozdanie, o którym mowa,  zostało przed sesją  przesłany pod analizę  radnym. 

W  dyskusji  radny  Tomasz  Twardowski  (przewodniczący  Komisji  Rolnictwa...) 
poinformował, że uważa, że działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie jest 
doskonale wszystkim znana,  poprzez sprawozdanie,  które Pani  Kierownik corocznie przedkłada 
pod analizę. Natomiast w 2017 roku  nieprzewidziane zadanie jakie realizował ośrodek  to pomoc 
poszkodowanym , którzy ucierpieli  po nawałnicy, która  przeszła przez naszą Gminę w dniu 11 
sierpnia  i  podziękował  wszystkim  pracownikom  GOPS   za  wkład  pracy  i  udzieloną  pomoc 
wszystkim poszkodowanym. 

Podziękowanie  za udzieloną pomoc poszkodowanym przez nawałnice przekazała również 
Radna  Ilona  Smolarek  (przewodnicząca  Komisji  Oświaty...)   i  radny  Sławomir  Gruchała 
(przewodniczący Komisji Rewizyjnej). 

Pani Kierownik wyjaśniła również, jak zostały rozliczone środki, które Gmina otrzymała na 
wypłaty świadczeń z tytułu nawałnicy. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na zadłużenia alimentacyjne (ok. 700 tys zł). 
Do uwagi  Przewodniczącego Rady Pani Kierownik poinformowała,  że pisma,  z  którymi 

występuje ośrodek, Prokuratura w większości umarza (brak ściągalności). 
Radny Tadeusz Pera uważa, że jeżeli nasza Prokuratura w większości umarza sprawy, to 

może należałoby wystąpić do Prokuratora Generalnego w tej sprawie. 
Pani Kierownik odpowiedziała radnemu Perze, że Ośrodek Pomocy Społecznej nie może 

wystąpić do Prokuratora Generalnego (nie ma takich uprawnień). 
Zastępca  Burmistrza  poinformował,  iż  podziękowania,  które  przekazali  przewodniczący 

poszczególnych Komisji świadczą o dobrej pracy Ośrodka Pomocy Społecznej . To co p. Kierownik 
i  pracownicy ośrodka pokazali po nawałnicy w miesiącu sierpniu - ogromnym zaangażowaniem , 
pracując po kilkanaście godzin dziennie to tylko należą się słowa uznania i podziękowania. 

Jako ostatni głos zabrał Przewodniczący  Rady dziękując Pani Kierownik GOPS za obszerne 
przygotowanie sprawozdania. Sprawozdanie uznał za przyjęte. 

13. Informacje o pracy w organach pozagminnych.

.Nie została przekazana żadna informacja



14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

W odniesieniu do wypowiedzi radnego Stefana Pawlaka dotyczącej  długiego oczekiwania 
w szpitalu na przyjęcie na oddział Zastępca Burmistrza odpowiedział, że szpital prowadzi  powiat 
jarociński,  my  natomiast  (jako  gmina  )  swoje  obowiązki  wynikające  z  ustawy o  samorządzie 
gminnym zapewniamy,  gdyż zgodnie z tą ustawą  do naszych obowiązków należy zapewnienie 
podstawowej opieki zdrowotnej.  Są to  Ośrodki Zdrowia -  w Jaraczewie i Rusku.

Co się tyczy dyżurów aptek w godzinach nocnych Zastępca Burmistrza, że swego czasu 
była apteka ogólnodostępna w szpitalu i nie wiadomo  dlaczego została zlikwidowana- byłoby to 
bardzo dobre miejsce na realizacje recept w różnych godzinach.  Poinformował, że wystąpimy z 
pismem do powiatu o bardziej szczegółową informacje  w tej sprawie. 

Radny Edmund Kowalczyk uważa, że apteki powinny mieć dyżury w godzinach szczytu i 
dlatego powiat powinien ten problem rozwiązać (jest 16 aptek ). 

Odnosząc się do pytania radnej Ilony Smolarek Przewodniczący  Rady poinformował, że 
dyskusja na temat ścieżki rowerowej traw już 2 lata i sam osobiście rozmawiał ze Starostą na ten 
temat,  i  uważa,  że  nie  było  potrzeby,  żeby  zapraszać   Pana  Starostę  (czy  członków  Zarządu 
Powiatu) na kolejne rozmowy w tej sprawie (było to kilkakrotnie  przedyskutowane). W tej chwili 
chodzi o to czy akceptujemy realizacje tego zadania  z udziałem naszych środków, czy nie. 

Przewodniczący Rady wspomniał również,  że jeżeli  radni widzą potrzebę,  żeby zaprosić 
przedstawicieli spoza gminy  na sesje czy komisje, to należy przygotować  konkretne pytania w 
konkretnej sprawie i wtedy  zostanie wysłane zaproszenie do odpowiednich osób.  

Co do obecności na  sesjach w Jaraczewie  radnych powiatowych z terenu naszej gminy 
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  ze  względu  na  pełnione  funkcji  (  Starosta  i 
Przewodniczący Rady Powiatu)  i  obowiązki,  nie  będą  uczestniczyć  we wszystkich sesjach,  na 
które są zapraszani.   

15. Wolne głosy.

Sekretarz  Gminy  Olga  Kaczmarek  złożyła  sprawozdanie  o  przeprowadzonych 
postępowaniach przetargowych w okresie międzysesyjnym (przeprowadzone jedno postępowanie ) 
Sprawozdanie jest  załącznikiem do protokołu. 

Radny Edmund Kowalczyk poinformował, iż nie rozumie dlaczego Przewodniczący Rady 
usprawiedliwia nieobecność na sesjach Pana  Starosty i Przewodniczącego Rady Powiatu . Uważa, 
że jeżeli oni nie mogą  być obecni na  naszych sesjach to powinni wydelegować inne osoby ze 
Starostwa (po "macoszemu" traktują wyborców i naszą gminę). 

Radny Tadeusz Pera zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady o zaproszenie na sesję 
przedstawiciela Generalnej  Dyrekcji  Dróg Krajowych i  Autostrad ponieważ radni i  sołtysi  mają 
wiele  pytań   dotyczących  drogi  krajowej,  na  które  chcieliby  otrzymać  konkretne  odpowiedzi 
(oznakowanie, oświetlenie, chodniki, przejścia dla pieszych ).
Radny Pera  zaproponował również, żeby  sesja, na której dyrektorzy szkół składają  informacje z 
działalności swoich placówek  odbywała się w godzinach popołudniowych po to, żeby w tej sesji 
mogli również uczestniczyć nauczyciele i wypowiedzieć się w różnych sprawach. 

Przewodniczący Rady poinformował,  że  zaprosi  na  kolejną  sesję  dyrektora  GDDKiA w 
Poznaniu.

Sołtys  Góry  p.  Jolanta  Jankowska  poinformowała,  że  zwróciła  się  już  do  GDDKiA w 
sprawie  podjęcia  działań  mających na  celu  zmniejszenie  prędkości  poruszania się  pojazdów na 
drodze krajowej w miejscowości Góra. W odpowiedzi stwierdzono, że podjęte zostały wszystkie 
możliwe działania, ustawiono stosowne oznakowanie. Dlatego  sprawa jest już zamknięta.

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Tadeusza Pery dotyczącej informacji z działalności 
placówek oświatowych, składanych przez dyrektorów szkół, radny Edmund Kowalczyk wspomniał, 
że  w  ubiegłym  roku  raport  o  stanie  oświaty  przedstawiał  tylko  dyrektor  Gminnego  Zespołu 
Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół- nie było dyrektorów poszczególnych placówek. Uważa, 



że powinniśmy wrócić do tego, żeby jednak zapraszać dyrektorów  szkół na sesje.
Radny Marian Grześkowiak podziękował radnym, którzy głosowali za podjęciem uchwały 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu na realizację zadania 
"Budowa ścieżki rowerowej Jaraczewo- Gola". Uważa, że ta ścieżka jest potrzebna. 

Zastępca  Burmistrza  poinformował,  iż  w  dyskusjach  na  budową  ścieżki  rowerowej 
Jaraczewo-  Gola  było  wiele  niewiadomych-  kto  tą  ścieżką  będzie  się  zajmował  (odśnieżanie, 
odchwaszczanie)  i wówczas padły słowa, że będą się opiekowały sołectwa Jaraczewo i Gola. W 
związku z powyższym poprosił sołtysów tych dwóch miejscowości o podpisanie oświadczenia w tej 
sprawie.
 Sołtys wsi Jaraczewo złożył podpis na oświadczeniu natomiast sołtys wsi Gola odmówił podpisu i 
zapytał z jakich środków będzie utrzymywał - z prywatnych (nie ma funduszu sołeckiego, nie ma 
nic).  Zwrócił też uwagę, że za rok będą wybory sołtysów i może nie być dalej sołtysem, i dlaczego  
ma  podpisywać  wyrok  na  kolejnego  sołtysa.  Uważa,  że  przed  powstaniem  ścieżki  należy 
porozmawiać z powiatem, jak to będzie dalej wyglądało. Może pomóc w trzymaniu, ale nie będzie 
podpisywał na siebie wyroku, że będzie ścieżkę utrzymywał.

Będąc przy głosie Sołtys wsi Gola podziękował  radnym za to, że podjęli taką a nie inną 
decyzje  w  sprawie  budowy  ścieżki,  gdyż  ta  ścieżka  przyczyni  się przede  wszystkim  do 
bezpieczeństwa   w gminie; będzie to bezpieczne poruszanie się, będzie rozwój sportu w gminie 
Jaraczewo-  a pieniądze na szkołę na pewno się znajdą. 

Przewodniczący Rady poinformował,  że  na  jednej  z  sesji  będzie  przyjęcie  informacji  z 
działalności organizacji sportowych (zgodnie z planem pracy Rady).

Radny Tadeusz Pera uważa, że jeżeli dokładamy środki do powiatu na budowę ścieżki, to jej 
utrzymanie powinno należeć do powiatu.

Burmistrz odpowiedział radnemu Perze, że właścicielem ścieżki będzie powiat, ale podczas 
burzliwych dyskusji Panowie sołtysi deklarowali, że pomogą w utrzymaniu. 

Sołtys wsi Gola potwierdził, iż była mowa o tym, że pomogą, ale nie będą podpisywać i 
utrzymywać  coś  ,  w  imieniu  całego  sołectwa  (  pomoc  to  jest  pomoc  a  nie  utrzymanie  i  
podpisywanie wyroku na siebie i na sołectwo.

W odniesieniu  do  wypowiedzi  sołtysa  wsi  Gola,  sołtys  wsi  Jaraczewo  zwrócił  uwagę 
sołtysowi wsi Gola, że jak się powiedziało A to trzeba powiedzieć B  potwierdził, że takie były 
ustalenia na zebraniu w Goli  i nie rozumie dlaczego sołtysowi z Goli teraz się wycofuje z tych 
ustaleń. 

Sołtys wsi Gola powiedział, że się nie wycofuje- pomoc jest pomoc, a nie podpisywanie 
wyroku na siebie. 

Radna  Renata  Roszak  zapytała,  czy  to  oświadczenie,  które  mają  sołtysi  podpisać  jest 
przestrogą dla innych miejscowości, które też będą chciały ścieżkę rowerową, czy może przestroga, 
żeby nie mieć ścieżek.  Prosiła o odczytanie treści oświadczenia, które mają sołtysi podpisać

Zastępca Burmistrza odpowiedział radnej Roszak, że nie jest to żadną przestrogą dla innych 
sołectw i odczytał treść oświadczenia dotyczącego utrzymania ścieżki rowerowej Jaraczewo - Gola. 
Wspomniał również, że chodnik przy drodze krajowej i drogach powiatowych nie są utrzymywane 
przez  właścicieli  tych  dróg  tylko   utrzymują  je  mieszkańcy  posesji  mieszkający  przy  tych 
chodnikach (głównie chodzi o odśnieżanie). 

Radna Ilona Smolarek wspomniała, że są takie akcja jak "Sprzątanie świata" i  na pewno nic 
się nie stanie jeżeli raz czy dwa razy w roku młodzież szkolna w ramach tej akcji posprząta tą 
ścieżkę.

Sołtys wsi  Zalesie poinformowała, że między  miejscowościami Góra - Zalesie  na pewnym 
odcinku  zalega dużo  śmieci.

Przewodniczący Rady odpowiedział  Pani  sołtys,  że  należy ten fakt zgłosić do powiatu. 
Poinformował również, że kolejna sesja  odbędzie się w miesiącu marcu br. 

 



16. Wnioski.

Nie przyjęto żadnego wniosku. 

17. Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował za udział i 
o godz. 11.51 zakończył XXXVIII Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo. 

Jaraczewo, dnia 26 lutego 2018 r.

Protokółował: PRZEWODNICZĄCY RADY

Elżbieta Wyremblewska    /-/ Roman Skrzypczak


